
ناکامی بهترین 
پاسورهای لیگ در 

شروع لیگ 
گل نــزدن پرســپولیس در دو بــازی 
ابتدایــی لیــگ، موضوعــی اســت 
کــه باعــث تعجــب کارشناســان و 
هــواداران ایــن تیــم و البتــه عاملــی 
برای انتقاد از کادر فنی پرسپولیس 
شــده اســت. نکته مهم این اســت 
که پرســپولیس در حال حاضر ســه 
نفــر از بهتریــن پاســورهای فوتبــال 
ایــران را در اختیــار دارد. ســعید 
صادقــی فصــل قبــل بــا 14 پــاس 
گل بهتریــن پاســور لیــگ برتــر شــد 
و عالیشــاه و ترابــی همــواره جــزو 
بهترین پــاس گل دهنده های لیگ 
بوده انــد. بــه ایــن جمــع می تــوان 
ســروش رفیعــی را هم اضافــه کرد. 
بــا ایــن وجــود، تجمــع همــه ایــن 
بازیســازهای سرشــناس در کنــار 
هــم هنــوز نتوانســته گــره گلزنــی 
پرســپولیس را در دو مســابقه 

ابتدایــی لیــگ بــاز کنــد. 

تناقض ها در مورد 
پورعلی گنجی

ز  هنــو گنجــی  رعلــی  پو مرتضــی 
نتوانســته بــرای پرســپولیس بــه 
میــدان برود و بعــد از ماجرای صدور 
آی تی ســی حــالا قضیــه محرومیــت 
او تبدیــل بــه یک ســوژه جدید شــده 
اســت. گفتــه می شــود طبــق قانون، 
محرومیــت هــر بازیکــن از زمــان 
صــدور آی تی ســی او اعمــال خواهــد 
شــد و بنابرایــن پورعلــی گنجــی ایــن 
هفته هم نمی تواند برای ســرخ ها به 
میدان برود. اما حسین دوام معاون 
حقوقــی باشــگاه پرســپولیس خلاف 
ایــن نظــر را دارد و گفتــه محرومیــت 
مرتضــی منوط بــه صدور آی تی ســی 
نیست و این محرومیت در بازی اول 
مقابل ذوب آهن قابلیت اجرا داشته 
و سپری شده و به این ترتیب مدافع 
ملی پوش پرسپولیس مشکلی برای 

بــازی نــدارد.

 تشکیل تیم بانوان 
برنامه جدید 
پرسپولیس

حســین خبیری عضو هیأت مدیره 
باشــگاه پرســپولیس در خصــوص 
جلســه پیرامــون حرفه ای ســازی 
در ســاختمان باشگاه توضیح داد: 
»جلسه  مســئولان حرفه ای سازی 
بــا چنــد باشــگاه دیگــر هــم برگــزار 
شــده بود؛ آنها یکشــنبه به باشگاه 
پرســپولیس آمدنــد و بــا ما جلســه 
داشــتند. مدیرعامــل، معاونــان و 
واحدهای مرتبط با حرفه ای سازی 
در ایــن جلســه حاضــر بودنــد و 
مســائل را بروزرســانی کردیــم. 
یکســری مســائل و چهارچوب هــا 
نیاز به تغییر و به روز شدن داشت. 
در مجمــوع جلســه خوبی بود. گیر 
و گورهــای حرفه ای ســازی تــا حــد 
زیــادی بــا تــلاش چنــد وقــت اخیر 
آقــای درویــش، معاونــان باشــگاه 
و روابــط بین الملــل برطــرف شــد. 
مدیرعامــل باشــگاه در ایــن مــدت 
بدهــی  گذشــته را پرداخــت کــرد. 
بحــث مالکیت و خصوصی ســازی 
هــم بــا تــلاش وزارت ورزش و 
سازمان خصوصی ســازی، باشگاه 
وارد بــورس شــد و ایــن مســأله هم 

حــل خواهــد شــد.«
سوای موضوعات حرفه ای سازی، 
خبیــری در خصــوص تیــم بانــوان 
پرســپولیس هم گفــت: »موضوع 
تشــکیل تیــم زنــان را در ایــن 
جلســه مطــرح و پیشــنهاد دادیــم 
ر  د لیس  پرســپو ه  شــگا با کــه 
فوتبــال بانــوان هم فعالیــت کند. 
تشــکیل تیــم بانــوان در الزام های 
ای اف سی نیست و در حد توصیه 
اســت. همچنین ریاســت محترم 
جمهــوری و وزیــر محتــرم ورزش، 
تأکیــد دارنــد کــه باشــگاه ها در 
نــوان ســرمایه گذاری  بخــش با
کننــد. بــزودی در ایــن بــاره با آقای 
درویــش و هیــأت مدیــره تصمیم 

خواهیــم گرفــت.«
 

 zخبر

جمشــید شــاه محمدی مهاجــم ســابق 
پرســپولیس کــه از رده نوجوانــان تــا تمــام 
رده هــای ســنی در تیــم پرســپولیس بــازی 
کرد، معتقد است اگر روند نتیجه نگرفتن 
پرســپولیس چند هفتــه دیگــر ادامه پیدا 
کند، هواداران پرسپولیس نارضایتی شان 
را به شکل جدی علیه او با سر دادن شعار 

ابــراز خواهند داشــت.
 

تمیروف از پرسپولیس جدا شد. 
این جدایی را به سود پرسپولیس 

می دانید؟
 بــه نظــرم تمیــروف از ابتــدا هــم بــه درد 
پرســپولیس نمی خــورد و یحیــی در حالت 

اضطــرار و بــه اجبار مجبور شــد تا تمیروف 
را به پرســپولیس بیاورد. تمیروف از لحاظ 
فنی هم خصوصیات قابل اتکایی نداشت 
و در واقــع بــه لحاظ ســر زنی و دریبلینگ و 
شاخصه های فنی کارایی خاصی نداشت. 
به همین دلیل امیدوارم مهاجم جایگزین 
او بیشــترین کارایــی را در پرســپولیس 

داشــته باشد.
در رابطه با گل نزدن و نتیجه نگرفتن 

پرسپولیس چه ایرادات فنی را 
متوجه این تیم می دانید؟

 تیــم پرســپولیس ترســو بــازی می کنــد و 
بــه نظــرم موقعیــت زیاد نمی ســازد و فقط 
به دنبــال مالکیــت تــوپ اســت. در حالــی 

کــه هافبک هــا عملاً نمی تواننــد موقعیت 
زیــادی خلــق کننــد و تلاشــی را کــه بــرای 
موفقیــت لازم اســت را از بازیکنــان در 
یــک جملــه نمی بینیــم. مدافعــان کنــاری 
پرســپولیس هــم دوندگــی لازم را ندارنــد 
و بــه هیــچ وجــه در تــوپ ریختــن و نفوذ از 
کناره هــا  کــه شــاخصه بــازی پرســپولیس 
اســت، موفــق عمــل نکردنــد. مــن قصــد 
مقایســه نــدارم امــا در بــازی پورتــو مقابــل 
اســپورتینگ بخوبــی شــاهد بودیــم کــه 
بازیکنــان پورتــو چقدر دوندگی داشــتند و 
حریــف را تحت فشــار قــرار دادند تا به برد 
رســیدند و پیروزی مهمی را کسب کردند.
بازی پرسپولیس مقابل آلومینیوم را 

چگونه پیش بینی می کنید؟
 پرســپولیس بایــد آلومینیــوم را شکســت 
دهد و لوکادیا و سایر بازیکنان تیم باید با 
توجیه فنی یحیی به هر شــکل ممکن کار 
را برای پرسپولیس در آورند. سر مربی باید 
بازیکنــان را توجیــه کنــد که بایــد از دقیقه 
یــک بجنگنــد و حملــه کننــد و پیــروزی را 
بــرای هواداران به ارمغان بیاروند چون اگر 
چیزی جز نتیجه برد در اراک کسب شود، 
شعارها علیه ســر مربی پرسپولس شروع 
خواهد شد و هوا داران به نظرم فقط چهار 
هفتــه طاقــت می آورند اما بعــد از آن علیه 
ســر مربی تیم شــعار خواهند داد و عرصه 

را بــرای او ســخت خواهند کرد.

یحیی 4 هفته نتیجه نگیرد باید شعارها را تحمل کند

شاه محمدی: جذب تمیروف اجباری بود، از نظر فنی ضعیف است

 zنگاه

یحیی گل محمدی سرمربی پرسپولیس پس از دو هفته محرومیت، می تواند 
بــه کنــار زمیــن برگردد و مثل گذشــته با همان شــور و اشــتیاق، کارش را دنبال 
کنــد. در ایــن دو هفتــه، کریــم باقری از کنار زمین، بازیکنــان را هدایت می کرد 
ولــی از ایــن پــس شــرایط متفــاوت اســت. کریم به نیمکــت بازمی گــردد و تنها 
در لحظاتــی کــه تیــم نیاز بــه بزرگتر دارد، خــودش را به کنار زمین می رســاند تا 

بــه یحیــی کمک کند.

علــی نعمتــی در دو هفتــه گذشــته بــه عنــوان مدافــع چــپ بــه میــدان رفت و 
عملکــرد بــدی هــم نداشــت. البتــه او در زمــان حملــه، کند بــود امــا در دفاع، 
توانســت انتظــارات را تــا حــد زیــادی بــرآورده کنــد هــر چنــد مقابــل فــولاد و 
روبــه روی زوج مهــدی شــیری و وریــا غفوری چنــد مرتبه کــم آورد. به هر حال، 
نعمتــی بیشــتر ترجیــح می دهــد مدافــع میانــی باشــد و مثــل فصل قبــل، در 

قلــب دفــاع بــه میدان بــرود.

احمــد گوهــری در نیــم فصل لیگ قبل به پرســپولیس آمد تا شــاید ســتاره 
این تیم شود. آن زمان، حامد لک اشتباهاتی داشت که نمی شد به راحتی 
از آن گذشــت و مشــخص بود هر گلر دیگری توانایی فیکس شــدن را دارد 
امــا در ایــن فصــل، لــک رفــت و علیرضــا بیرانونــد آمــاده راهی پرســپولیس 
شــد تا با دو کلین شــیت، کار را برای گوهری ســخت کند. گوهری شــانس 

بازی پیــدا می کند؟

کریم باقری علی نعمتی احمد گوهری

بازگشت به نیمکت مدافع میانی بهتری است بدشانسی بزرگ
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تمیــروف از پرســپولیس جــدا شــد. 
ایــن جدایــی را بــه ســود پرســپولیس 

؟ نیــد ا می د
 تمیــروف بازیکــن بدی نبــود و زحمت 
خودش را هم در پرســپولیس کشــید. 
در واقــع او خیلی دونده و جنگنده بود 
و در هــر بــازی کــه بــه میــدان می رفت 
خیلــی دوســت داشــت خــودش را در 
پرســپولیس نشان بدهد اما او هر چه 
تــلاش کــرد در فاز گلزنــی موفق نبود و 
شــاید ســبک بازی اش بــه گونه ای بود 
کــه بــه کار پرســپولیس نمی آمــد. در 
واقــع بازیکــن ازبکســتانی نتوانســت 
رضایــت یحیی را جلــب کند به همین 
دلیــل کادر فنی تصمیــم گرفتند که او 

را از لیســت پرســپولیس خارج سازند 
موضوعــی کــه در دنیــای حرفــه ای 
ممکن اســت برای هر بازیکن دیگری 
پیــش بیاید البته تمیروف در تیم های 
دیگــر ایرانــی نظیــر پیــکان و یکــی دو 
تیــم دیگــر که بحث حضــورش مطرح 
شــد بــه نظــرم بــه احتمــال فــراوان 
موفــق خواهــد بود چــون در آن تیم ها 
فشــار تماشــاگر و رســانه ها و بقیــه 
مــوارد در آنهــا روی بازیکــن بــه شــکل 
کمتــری وجود دارد و تمیروف با فشــار 
روانــی کمتــر بــا بازیابی روانــی خودش 

می توانــد موفق باشــد.
دیاباته می تواند به پرسپولیس 

کمک کند و فکر می کنید 
زوج خارجی لوکادیا باید چه 

خصوصیاتی داشته باشد؟
 دیاباتــه بازیکــن بــدی نیســت و در 

اســتقلال هم در مجمــوع بد کار نکرد 
امــا مشــکلش ایــن اســت کــه کمــی 
ســنش بالاســت بــه همیــن دلیــل در 
اســتقلال هم که بود با وجود عملکرد 
خوبش گاها خیلی مصدوم می شد به 
همیــن دلیــل دیاباتــه خوب اســت اما 
بایــد در رابطــه بــا جذب او با وســواس 
عمــل کــرد. نکتــه دیگر این اســت که 
زوج لوکادیــا بایــد ماننــد ایــن بازیکــن 
ســعی داشته باشد خیلی زود خودش 
را بــا فرهنــگ ایــران و ســبک خــاص 
فوتبــال ایــران جــا انداختــه و بــه نوعی 

خــودش را آداپتــه کنــد.
پاکدل و عبدی می توانند 

خودشان را از افت خارج ساخته 
و واقعاً در امر گلزنی به کار 

پرسپولس بیایند؟
 پاکــدل مهاجــم بــدی نیســت امــا او 

بیشــتر مصــدوم بــود به همیــن دلیل 
بــه نظــرم به عنــوان مهاجــم جایگزین 
بیشتر می توان روی پاکدل حساب باز 
کرد. از سوی دیگر عبدی نیز مهاجمی 
است که دوندگی لازم را ندارد و اصولاً 
مهاجــم درون محوطــه هجــده اســت 
یعنــی دوندگــی و جنگندگــی نــدارد و 
قــادر بــه توپگیری و بــه نوعی در آوردن 
نتیجــه بــازی نیســت بــه همیــن دلیل 
شاید بهتر باشد که یحیی از دو مهاجم 
خارجی اش به عنوان مهاجم ثابت و از 
دو مهاجم ایرانی اش به عنوان بازیکن 

جایگزیــن اســتفاده کند.
چرا با وجود داشتن بهترین 

هافبک ها و به نوعی بهترین 
پاسورها آنها نتوانسته اند 

موقعیت زیادی برای مهاجمان 
خلق کنند؟

 شــاید یکی از دلایل مهم این مشــکل 
ایــن اســت کــه هافبک هــای دفاعــی 
پرســپولیس نظیــر کمــال و ســیامک 
سرلک جنگندگی لازم را در خط میانی 
نداشــته و نتوانســته اند فضــای لازم را 
بــرای بازیســازی بازیکنــان پلی میکــر 
و پاســوری ماننــد ســعید صادقــی و 

ســروش فراهــم ســازند.
پیشنهادتان برای حل مشکل 

گلزنی پرسپولیس در سریعترین 
زمان ممکن چیست؟

 بــه نظــرم ترابــی بایــد پشــت لوکادیــا 
به عنــوان مهاجــم دوم کار کنــد و 
پلی میکر هــا هــم بیشــتر تــلاش کرده 
و خــوب فرصــت بســازند کــه در ایــن 
صــورت مشــکل گلزنــی پرســپولیس 
در کمتریــن زمــان ممکــن برطــرف 

خواهــد شــد.

رأفت: تمیروف خیلی تلاش کرد اما نتوانست اعتماد کادر فنی را جلب کند

 لوکادیا مهاجم نوک و ترابی مهاجم دوم باشد
پایان رأفت مهاجم ســابق پرســپولیس معتقد اســت تمیروف نهایت تلاشــش را در پرســپولیس انجام داد اما نتوانســت در تیم ســرخپوش موفق باشــد. مهاجم ســابق پرســپولیس در ادامه به موارد فنی تأثیر گذار در رابطه با کارایی بیشــتر 

مهاجم هلندی پرســپولیس و زوج جدید او در پرســپولیس اشــاره کرده و به آن می پردازد.
 پاکدل مهاجم بدی 
نیست اما او بیشتر 

مصدوم بود به همین 
دلیل به نظرم به عنوان 

مهاجم جایگزین 
بیشتر می توان روی 

پاکدل حساب باز کرد. 
از سوی دیگر عبدی 

نیز مهاجمی است 
که دوندگی لازم را 

ندارد و اصولاً مهاجم 
درون محوطه هجده 
است یعنی دوندگی 
و جنگندگی ندارد و 

قادر به توپگیری و به 
نوعی در آوردن نتیجه 
بازی نیست به همین 
دلیل شاید بهتر باشد 
که یحیی از دو مهاجم 

خارجی اش به عنوان 
مهاجم ثابت و از دو 

مهاجم ایرانی اش 
به عنوان بازیکن 

جایگزین استفاده کند.

ZOOM

ناصر قراگزلو
خبر نگار


